

Protokół
z LI sesji Rady Gminy Rajcza odbytej w dniu 24 maja 2018 r.

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Rajcza Pan Dariusz Płoskonka.

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad – na piętnastu radnych obecnych było trzynastu. Radni: Mirosław Tyc usprawiedliwił swoją nieobecność natomiast radna Anna Rybarska usprawiedliwiła spóźnienie.

Po przedstawieniu przez prowadzącego obrady projektu porządku obrad Pani Anna Oleś – Skarbnik Gminy postawiła wniosek o wniesienie dodatkowych punktów w sprawie:

- zaciągnięcia kredytu długoterminowego na wyprzedzające finansowanie projektu pn. „Rozdwoźmy pogranicze”;
- zaciągnięcia kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów.

Wniosek poddany pod głosowanie przyjęty został jednogłośnie.

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła dzienny porządek obrad po zmianach. Porządek obrad przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie dziennego porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów z XLIX i L sesji Rady Gminy Rajcza.
4. Informacja Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Rajczy z działalności za 2017 rok oraz przedstawienie planu imprez na rok 2018.
5. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rajczy za 2017 rok.
6. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Rajcza z organizacjami pozarządowymi za 2017 rok.
7. Funkcjonowanie Samorządowego Zakładu Usług Komunalnych w Rajczy – informacja Kierownika zakładu.
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia listu intencyjnego w sprawie współpracy w ramach projektu Narodowego Centrum Badań i Rozwoju pt. „Budowa innowacyjnego ciągu technologicznego do termicznego przekształcania materiałów organicznych (BOCT).
9. Zmiana uchwały Nr XIV/81/2015 Rady Gminy Rajcza z dnia 28 października 2018 r. w sprawie stawek opłaty targowej.
10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w prowadzonych przez Gminę Rajcza publicznych przedszkoli i publicznych innych formach wychowania przedszkolnego.
11. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych dla nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla pedagogów, psychologów, logopedów, doradców zawodowych i terapeutów pedagogicznych.
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w drodze bezprzetargowej kolejnych umów najmu trzech lokali użytkowych znajdujących się przy ul. Ujsolskiej 2 w miejscowości Rajcza – na okres 3 lat.
13. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na wyprzedzające finansowanie projektu pn. „Budowa transgranicznej polsko-słowackiej trasy turystycznej”.
14. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na wyprzedzające finansowanie projektu pn. „Scheda z nutką”.
15. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na wyprzedzające finansowanie projektu pn. „Wspólna ochrona dziedzictwa kulturowego i przyrodniczego Gmin Nova Bystrica i Rajcza”.
16. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na wyprzedzające finansowanie projektu pn. „Rozdwoźmy pogranicze”.
17. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów.
18. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2018 – 2027.
19. Przyjęcie zmian w uchwale budżetowej na rok 2018.
20. Informacje Wójta Gminy o pracach od ubiegłej sesji.
21. Sprawozdanie przewodniczących Komisji z działalności międzysesyjnej.
22. Interpelacje i zapytania radnych.

23. Odpowiedzi na interpelacje.
24. Wolne wnioski.
25. Zamknięcie obrad.

Na obrady przybyła radna Pani Anna Rybarska.

Ad. 3 Przyjęcie protokołów z XLIX i L sesji Rady Gminy Rajcza.

Przewodniczący Rady poinformował, że projekty protokołów przesłane były do radnych w celu zapoznania się z ich treścią przed ich przyjęciem.

W związku z brakiem uwag do protokołów, zostały one poddane pod głosowanie i przyjęte zostały przez Radę Gminy jednogłośnie.

Ad. 4 Informacja Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Rajczy z działalności za 2017 rok oraz przedstawienie planu imprez na rok 2018.

Informacja w sprawie jw. przedstawiona została przez Panią Katarzynę Dallig – Dyrektora GOKiS w Rajczy.

Szczegółowe sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

W dyskusji nad sprawozdaniem Pani Anna Rybarska pytała czy stroje i instrumenty, Zespołu Rajcusie działającego przy Szkole w Rajczy zostały przekazane w całości do GOKiS.

Pani Dyrektor odpowiedziała, że nie wie ile było strojów i instrumentów w związku z czym nie wie czy wszystko zostało przekazane. Dodała, że to co otrzymała w większości jest w złym stanie i nie nadaje się do użytku.

Pani Rybarska prosiła o interwencje w sprawie strojów u byłego dyrektora Zespołu Rajcusie z prośbą o informację na ten temat, gdyż nie była to własność prywatna tylko własność szkoły.

Pan Zbigniew Paciorek pytał czy GOKiS nie planuje zajęć, o których było we wcześniejszej informacji, w świetlicy środowiskowej w Rycerze Dolnej?

Pani Dyrektor odpowiedziała, że nie jest w stanie 3 osobową załogą zabezpieczyć dodatkowe zajęcia we wszystkich świetlicach w naszej gminie. Zaprosiła zainteresowane osoby do uczestnictwa we wspomnianych zajęciach w świetlicy w Rajczy.

Przewodniczący Rady podziękował Pani Dyrektor za przygotowane informacje o dotychczasowej działalności oraz planach na nadchodzący sezon letni.

Ad. 5 Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rajczy za 2017 rok.

Obrady opuścił radny Piotr Piętka.

Szczegółowej informacji o działalności GOPS w Rajczy udzieliła Kierownik Pani Grażyna Śleziak.

W dyskusji nad informacjami Pan Zbigniew Kośniewski podziękował Pani Kierownik i zespołowi pracowników za wykonywaną przez nich pracę. Powiedział, że praca często jest stresująca, gdyż mają do czynienia z różnymi środowiskami, a mimo to kierowany przez Panią Kierownik referat jest przyjazny dla osób potrzebujących pomocy.

Pani Anna Rybarska prosiła o wyjaśnienie działania zespołu interdyscyplinarnego.

Pani Kierownik odpowiedziała, że Zespół działa w obliczu „Niebieskiej karty”, pracuje w grupach roboczych, w których członkami są pracownik socjalny oraz policjant z danego środowiska. W przypadku wyeliminowania problemu „Niebieska karta” zostaje zamknięta, a w przeciwnym przypadku wobec osób stosujących przemoc powzięte są różnego rodzaju formy przymusu.

Pan Jerzy Motyka przypomniał, że GOPS prowadzi również dożywianie oraz przygotowuje paczki rzeczowe dla około 500 osób potrzebujących.

Przewodniczący Rady podziękował Pani Kierownik za przygotowany obszerny materiał informacyjny oraz za wykonywaną pracę na rzecz osób potrzebujących pomocy.

Ad. 6 Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Rajcza z organizacjami pozarządowymi za 2017 rok.

Informacji o realizacji programu jw. udzieliła Pani Marcelina Biernat. Szczegółowa informacja stanowi załącznik do protokołu.

W dyskusji Pani Anna Rybarska pytała na czym polega regranting i działalność „Żywickiej Fundacji Rozwoju”.

Pani Biernat wyjaśniła, że raz w roku Żywiecka Fundacja Rozwoju ogłasza konkurs, do którego stowarzyszenia mogą składać wnioski na pozyskanie środków.

Pan Jerzy Motyka dodał, że oprócz pomocy, o której mowa w sprawozdaniu gmina wspomaga również takie podmioty jak LKS Soła, UKS, OSP, Koła Gospodyń i wiele innych poprzez udostępnianie nieodpłatne szkolnych autobusów.

Ad. 7 Funkcjonowanie Samorządowego Zakładu Usług Komunalnych w Rajczy – informacja Kierownika zakładu.

Informacji na temat jw. udzielił Pan Jan Janota Kierownik Zakładu. Szczegółowa informacja stanowi załącznik do protokołu.

Na zakończenie poinformował, że w roku bieżącym po raz pierwszy taryfy za wodę wg przedstawionych przez gminę propozycji zostaną ustalone przez Wody Polskie.

W dyskusji nad informacjami Pan Wójt wyraził ubolewanie nad brakiem środków finansowych na dofinansowanie zakładu na modernizację sprzętu. Dodał, że nasza gmina korzystając z własnego zakładu do usuwania odpadów komunalnych jest pozbawiona wielu problemów z jakimi borykają się gminy, w których gospodarką odpadami zajmują się obce firmy.

Pan Jerzy Motyka przypomniał, że gmina przejęła gospodarowanie odpadami w 2013 roku. Z ubolewaniem stwierdził, że zaległości związane z niepłaceniem za odbiór odpadów wynoszą 100 tys zł i mimo wysyłanych wezwań do zapłaty i komorników nie jest możliwe dokonanie ściągłości tychże należności. Dodał również, że niepokojący jest fakt, że wśród być może niezamożnych jest wielu nieuczciwych (cwaniaków) prowadzących działalność gospodarczą, którzy nie podpisują umów na odbiór odpadów i oddają je w kwocie przewidzianej dla osób fizycznych. Poinformował, że odpady wielkogabarytowe odbierane są w inny sposób co nie do końca podoba się mieszkańcom. Wielu wyraża zrozumienie dla takiego rozwiązania i kto chce to może z niego skorzystać. Kończąc wystąpienie podziękował obsłudze Zakładu za wykonywaną przez nich ciężką pracę.

Przewodniczący Rady zauważył, że należy zmodyfikować Regulamin odbioru odpadów komunalnych by wyeliminować „cwaniactwo”, które się w tym zakresie wytworzyło. Jego intencją byłoby doprowadzenie do tego by wszyscy płacili za swoje odpady, a nie za tych którzy uchylają się od tego obowiązku.

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia listu intencyjnego w sprawie współpracy w ramach projektu Narodowego Centrum Badań i Rozwoju pt. „Budowa innowacyjnego ciągu technologicznego do termicznego przekształcania materiałów organicznych (BOCT).

Pan Wójt przedstawił prezentację przygotowaną by przybliżyć zebranych zagadnienie związane z ewentualnym przystąpieniem do Spółki Energetycznej powołanej do produkcji bezdymnego paliwa stałego. Wyjaśnił jak miałyby wyglądać finansowanie tego zadania i skąd pochodziłyby środki finansowe na w/w cel.

Wkładem gminy byłyby grunty, na których powstałby zakład, który jednocześnie byłby ośrodkiem badawczo-produkcyjno-wdrożeniowym oraz pomoc przy załatwieniu formalności. Uchwała, którą należałoby podjąć nie zobowiązuje gminy do niczego, jest niezbędna pod kątem uruchomienia zakładu. Odpad, którym byłaby energia elektryczna byłby sprzedawany mieszkańcom za niższą cenę.

W dyskusji Pani Anna Rybarska powiedziała, że ma wiele wątpliwości w w/w sprawie w związku z czym prosiła o udzielenie informacji o samej firmie, czy jest ona wiarygodna, czy w Polsce już ktoś taki „produkt” kupił itd. Pytała czy jest już pomysł gdzie ewentualnie powstałby Zakład.

Pan Wójt poinformował, że Spółka ma siedzibę we Wodzisławiu, nie wie ilu zatrudnia pracowników. Widząc obawy zebranych powtórzył, że gmina nie ryzykuje nic, ma tylko wskazać grunty natomiast firma zainwestuje w to przedsięwzięcie około 100 mln zł.

Radna pytała czy otrzymamy opinię przed ewentualnym przystąpieniem do tej spółki. Zauważyła, że w przedstawionych materiałach nie ma nic o skuteczności sorbentu.

Wójt odnosząc się do uwag radnej powiedział, że wg niego Politechnika Gliwicka jest autorytetem w dziedzinie, o której mowa w związku z czym on popiera ten program. Powiedział, że on stosuje sorbent i widzi, że węgiel spala się znacznie lepiej.

Pani Rybarska powiedziała, że ona będzie przeciwna omawianemu pomysłowi, gdyż uważa, że obecnie jest to jedynie marzenie. Uważa, że powinniśmy skupić się nad wieloma ważnymi sprawami np. kanalizacja.

Pan Zbigniew Kośniewski powiedział, że nie neguje do końca pomysłu przedstawionego przez Wójta. Uważa, że z racji jego wykształcenia na pewno przedstawia realistyczne pomysły. Wyraził jednak obawy o to, że przystępując do takiej inwestycji trzeba będzie znowu rozkopać gminę, którą mamy w miarę uporządkowaną. Przypomniał, że kilka lat temu był pomysł na wybudowanie spalarni odpadów tj. brykietów z trawy co jego zdaniem było dobrym pomysłem tzn. byłoby to ekologiczne. Powiedział, że obawia się omawianego projektu ze względu na deficyt budżetowy w związku z czym na dzień dzisiejszy nie stać nas na to. Na zakończenie powiedział, że powinniśmy iść w fotowoltaikę.

Wójt odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy powiedział, że my nie mamy środków by iść w fotowoltaikę. to nie gmina będzie finansowała program, a jeśli się to uda wówczas ciepło, które byłoby odpadem możnaby transportować na odcinku do 2 km. Wójt przekonywał zebranych do stosowania w swoich piecach „kierownicy spalania” i wykorzystywać nasz rodzimy opał jakim jest węgiel.

Pan Zbigniew Kośniewski powiedział, że to organy państwowe powinny robić wszystko by iść w kierunku ekologii, a u nas jest odwrotnie. Wydaje się, że ekologia jest dla bogatych. Jego zdaniem propozycje przedstawione przez Wójta to wychodzenie przed szereg.

Pan Kazimierz Dobras powiedział, że popiera pomysł Wójta i będzie go wspierał, gdyż wie, że jest to możliwe. Kilka lat temu po skończeniu studiów jego syn, który pracuje w Instytucie Przeróbki Węgla w Zabrze brał udział w projekcie produkcji węgla ekologicznego na bazie flotu. Wyprodukowany węgiel w formie granulatu był ekologiczny, bardzo dobrze się spalał oraz był tani. W momencie zakończenia projektu zakończyła się produkcja ekologicznego opału.

Pani Honorata Szatanik pytała czy Politechnika Gliwicka przedstawiła list intencyjny, że będą popierali omawiany projekt? Radna powiedziała, że jesteśmy gminą turystyczną, w związku z czym należałoby zrobić wpływ oddziaływania na środowisko (spalanie węgla). Uważa, że przystąpienie do tego typu działań powinno być poprzedzone referendum wśród mieszkańców gminy. Należałoby przedstawić idące za tym zagrożenia. Jako mieszkanka uważa, że jest zbyt mało wiadomości o oddziaływaniu ewentualnego zakładu na środowisko.

Wójt odpowiedział przedmówczyni, że w prezentacji była informacja, że uwzględnione zostaną wymagania co do ochrony środowiska zgodnie z dyrektywami unijnymi. Co do referendum – uważa, że tak naprawdę nie wiadomo jakie przygotować pytania. Powiedział, że wg niego niezbędny grunt to ok. 0,5 ha w okolicach przemysłowych.

Radna wyraziła obawy co do pewności, iż będzie to ekologiczne skoro byłby to program pilotażowy. Co powie ludziom, że zakład dymi – bo nie ma pewności, że nie będzie dymił?

Wójt powiedział, że jeżeli działania nie będą zgodne z tym co zostało zaprezentowane to nikt nie da środków na ten cel. Możliwe, że będzie się kopciło z komina ale były to jeden komin, a nie 500 kominów. Powiedział, że zamysłem omawianego projektu jest to, że z naszego węgla można wytwarzać ekologiczny produkt do spalania. Ma nadzieję, że byłaby to firma, w której będzie pracowała nasza młodzież.

Pan Łukasz Derus uspokajał obawy radnych, że jeżeli dojdzie do ewentualnego działania to samo postępowanie związane ze spełnieniem wszystkich wymogów będzie trwało kilka lat.

Pani Szatanik pytała czy należałoby się spodziewać oficjalnego okresu wydania zgody na funkcjonowanie zakładu?

Pan Derus odpowiedział, że tak, gdyż Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska działa w tej dziedzinie skrupulatnie.

Radny Pan Zbigniew Paciorek powiedział, że jeżeli to jest taki dobry pomysł na ochronę powietrza to dlaczego:

- my chcemy to robić, a inni nie;
- my mamy mieszać sorbent, a inni nie;
- my mamy przywozić węgiel, który rzekomo nie jest szkodliwy;
- mamy podejmować uchwałę skoro nic na tym nie tracimy.

Radny powiedział, że pytania można mnożyć, a my mamy przyziemniejsze sprawy do zrobienia i na nich powinniśmy się skupić. Wg niego pomysł przedstawiony przez Wójta to bardzo odległa przyszłość.

Wójt odpowiedział radnemu, że list intencyjny niezbędny jest do złożenia wniosku do NCBR.

Pan Kośniewski zaproponował odłożenie głosowania na późniejszy termin, a do tego czasu należałoby zaprosić przedstawicieli firmy aby przedstawili swoje stanowisko i wyjaśnili nam wszelkie wątpliwości.

Radny Łukasz Radwaniak postawił wniosek o zamknięcie dyskusji i przejście do głosowania.

Pan Paciorek pytał czy aby na pewno po stronie gminy nie będzie innych kosztów?

Wójt odpowiedział, że na dzień dzisiejszy byłby to koszt związany z zabezpieczeniem odpowiedniej wielkości gruntu. Całą resztę doprecyzuje umowa.

W związku z zakończeniem dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie omawiany projekt uchwały. Za jego przyjęciem było 10 głosów, przy 2 głosach przeciwnych i jednym głose wstrzymującym się.

(Uchwała Nr LI/289/18 Rady Gminy Rajcza z dnia 24 maja 2018 r.)

Ad.9 Zmiana uchwały Nr XIV/81/2015 Rady Gminy Rajcza z dnia 28 października 2018 r. w sprawie stawek opłaty targowej.

Po przedstawieniu projektu uchwały w sprawie jw. Przewodniczący Rady poinformował, że ta uchwała jak i pozostałe omawiane były na posiedzeniu komisji Rady Gminy i wszystkie zaopiniowane zostały pozytywnie.

Pan Jerzy Motyka wnosił o poprawienie w omawianym projekcie nazwiska z Sabiny Tomala na Łajczak.

Uchwała przyjęta została jednogłośnie.

(Uchwała Nr LI/290/18 Rady Gminy Rajcza z dnia 24 maja 2018 r.)

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie określenia opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w prowadzonych przez Gminę Rajcza publicznych przedszkoli i publicznych innych formach wychowania przedszkolnego.

Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie.

(Uchwała Nr LI/291/18 Rady Gminy Rajcza z dnia 24 maja 2018 r.)

Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych dla nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla pedagogów, psychologów, logopedów, doradców zawodowych i terapeutów pedagogicznych.

Uchwała przyjęta została jednogłośnie.

(Uchwała Nr LI/292/18 Rady Gminy Rajcza z dnia 24 maja 2018 r.)

Ad. 12 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w drodze bezprzetargowej kolejnych umów najmu trzech lokali użytkowych znajdujących się przy ul. Ujsolskiej 2 w miejscowości Rajcza – na okres 3 lat.

Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie.

(Uchwała Nr LI/293/18 Rady Gminy Rajcza z dnia 24 maja 2018 r.)

Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na wyprzedzające finansowanie projektu pn. „Budowa transgranicznej polsko-słowackiej trasy turystycznej”.

Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie.

(Uchwała Nr LI/294/18 Rady Gminy Rajcza z dnia 24 maja 2018 r.)

Ad. 14 Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na wyprzedzające finansowanie projektu pn. „Scheda z nutką”.

Uchwała przyjęta została jednogłośnie.

(Uchwała Nr LI/295/18 Rady Gminy Rajcza z dnia 24 maja 2018 r.)

Ad. 15 Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na wyprzedzające finansowanie projektu pn. „Wspólna ochrona dziedzictwa kulturowego i przyrodniczego Gmin Nova Bystrica i Rajcza”.

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie jw.

(Uchwała Nr LI/296/18 Rady Gminy Rajcza z dnia 24 maja 2018 r.)

Ad. 16 Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na wyprzedzające finansowanie projektu pn. „Rozdwoimy pogranicze”.

Uchwała przyjęta została jednogłośnie.

(Uchwała Nr LI/297/18 Rady Gminy Rajcza z dnia 24 maja 2018 r.)

Ad. 17 Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów.

Rada Gminy przyjęła uchwałę jedenastoma głosami za przy jednym głosie wstrzymującym się.

(Uchwała Nr LI/298/18 Rady Gminy Rajcza z dnia 24 maja 2018 r.)

Ad. 18 Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2018 – 2027.

Pani Bożena Brałkowska – Zastępca Skarbnika Gminy wyjaśniła, że zmiany w WPF są efektem zmian dokonanych w uchwale budżetowej. Następnie przedstawiła dokonane zmiany.

W związku z brakiem pytań projekt uchwały poddany pod głosowanie przyjęty został jednogłośnie.

(Uchwała Nr LI/299/18 Rady Gminy Rajcza z dnia 24 maja 2018 r.)

Obrady opuścił radny Tomasz Sobel.

Ad. 19 Przyjęcie zmian w uchwale budżetowej na rok 2018.

Rada Gminy przyjęła zmiany w budżecie jednogłośnie.

(Uchwała Nr LI/300/18 Rady Gminy Rajcza z dnia 24 maja 2018 r.)

Ad. 20 Informacje Wójta Gminy o pracach od ubiegłej sesji.

Szczegółowa informacja stanowi załącznik do protokołu.

Pan Wójt poinformował zebranych, że wraz z wójtami gmin ościennych zawetowali stawki opłat za kanalizację, które przedstawił Beskid Ekosystem Cięcina. Stawki te wzrosły o 0,70 zł i gminy chcą wiedzieć co mieści się w tych kosztach.

Poinformował również, że zamówił kilka „kierownic spalania” i chce zachęcić mieszkańców naszej gminy do stosowania tego rozwiązania.

W dyskusji nad informacjami Pan Łukasz Radwaniak pytał czy wyłoniona została już firma na budowę ścieżki rowerowej w Rycerze Dolnej?

Wójt odpowiedział, że ubolewa nad faktem, że firma ALPINE upada, gdyż była ona w miarę tania i przedstawiała w miarę realne koszty prac. Obawia się, że nie będzie oferentów do wykonania naszego zadania.

Obrady opuściła radna Teresa Miłowska.

Pani Honorata Szatanik pytała czy droga do przysiółku Tomusie oraz droga pod grapą ujęte zostały do wbudowania masy?

Pan Motyka potwierdził, że zostały ujęte do remontu cząstkowego.

Pani Anna Rybarska odnosząc się do informacji o malowaniu wiaty przystankowej w Rajczy Centrum prosiła o to by skierować wniosek do Policji o objęcie nadzorem tego przystanku PKP oraz wiatę na Complu w Rajczy, gdyż zbiera się tam młodzież gimnazjalna w celu palenia papierosów i być może innych rzeczy. Przy okazji niszczą (piszą różne wulgaryzmy) oraz rozbijają szyby. Dodała, że malunki na ścianach wiaty przystankowej nie są dobrą wizytówką Rajczy wobec odwiedzających nas turystów.

Radna poinformowała o uczestnictwie w delegacji, która brała w uroczystościach we Włoszech. Powiedziała, że z młodzieży, która brała udział w delegacji możemy być dumni, są przeciwieństwem tych, o których wspomniała wcześniej. Podziękowała Wójtowi za środki jakie wyasygnowano na autokar. Kończąc wystąpienia powiedziała, że w najbliższym czasie należy uzgodnić dalszą współpracę z gminami partnerskimi by zawiązana współpraca rozwijała się nadal.

Pani Katarzyna Dallig – Dyrektor GOKiS poinformowała, że wraz z Wiceprzewodniczącą Rady Gminy i Panem Sekretarzem uczestniczyli w uroczystej sesji w Miasteczku Śląskim. Kolejny wyjazd będzie do Gminy Rozprza z Ziemią Rajczańską, Zespół Zbójnicok będzie uświetniał lokalną imprezę w Miasteczku Śląskim.

Pan Zbigniew Paciorek pytał z czego wynikał koszt wiaty. Pytał również o usługi doradcze do wniosku do Ministerstwa Sprawiedliwości?

Pan Jerzy Motyka poinformował, że koszt wynikał z zapytania o cenę od 3 firm. Na drugie pytanie odpowiedział, że jest to koszt napisania wniosku o pozyskanie środków na zakup sprzętu z Ministerstwa Sprawiedliwości dla naszych straży pożarnych. Korzystając z głosu poinformował, że OSP Rycerka Górna otrzymała dofinansowanie do remontu remizy natomiast OSP Zwardoń dofinansowanie do zakupu przyczepy do pojazdu Quad.

Pan Grzegorz Rybarski wnosił o dokończenie oznakowania ścieżki w Rajczy Dolnej by nie jeździły tam samochody. Zdarzają się sytuacje, że zatrzymują się tam samochody, a użytkownicy ścieżki muszą je objeżdżać po trawie.

Pan Wójt odpowiedział, że jeszcze nie są dokończone prace związane ze ścieżką.

Pan Zbigniew Paciorek zauważył, że mieszkańcy okolicznych ogrodów nie są zadowoleni z tej ścieżki na co Pan Rybarski odpowiedział, że ze ścieżki są zadowoleni lecz nie chcą by jeździły tam samochody.

Obrady opuścił radny Łukasz Radwaniak.

Ad. 21 Sprawozdanie przewodniczących Komisji z działalności międzysesyjnej.

Informacji o posiedzeniach komisji problemowych Rady Gminy udzielił Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Pan Ryszard Oleś oraz Pani Magdalena Omyła – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej.

Ad. 22 Interpelacje i zapytania radnych.

Pan Zbigniew Kośniewski złożył interpelację w sprawie udrożnienia potoku Brysie w Soli oraz wymianę tego przepustu na przepust o większej średnicy.

Pan Grzegorz Rybarski wnosil o interwencję w PZD w Żywcu jako inwestora drogi powiatowej nr 1439S w Rajczy Dolnej o usunięcie usterek (zastoiska wody) na nowo wyremontowanej drodze.

Radny pytał również dlaczego podczas remontu drogi jw. zostało zlikwidowane jedno przejście dla pieszych w rejonie budynku byłej szkoły podstawowej.

Pani Honorata Szatanik wnosila o wykonanie prac udrażniających koryta Białego Potoku na cały jego przebiegu, aż do jego ujścia do Soły w Rajczy. Radna wnosila o zaproszenie jej na spotkanie jeśli takie zostanie zorganizowane, gdyż ma uwagi do gospodarowania przez Nadleśnictwo.

Radna pytała czy rów koło Brutkowskich będzie wyłożony płytkami?

Pan Jerzy Motyka odpowiedział, że w projekcie nie przewidziano wyłożenia rowu płytkami. Będzie interweniował o to i o prace porządkowe.

Ad. 23 Odpowiedzi na interpelacje.

W tym punkcie przedstawione zostały odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji:

- dla Pana Zbigniewa Kośniewskiego;
- dla Pani Honoraty Szatanik;
- dla Pana Mirosława Tyca.

Pani Honorata Szatanik odnosząc się do odpowiedzi do interpelacji przez nią zgłaszanej powiedziała, że nie uzyskała w niej informacji związanej z opłatą od środków transportowych. Ma nadzieję, że informacja ta ukaże się w sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Rajcza za 2018 r.

Ad. 24 Wolne wnioski.

Pani Anna Rybarska wyraziła ubolewanie nad tym, że inwestorzy remontu drogi powiatowej nie wzięli pod uwagę faktu, iż wnosiliśmy o monitoring na odcinku drogi od skrzyżowania drogi do dworca PKP w Rajczy w stronę centrum z powodu kilku wypadków śmiertelnych na tym odcinku. Miała nadzieję, że problem ten rozwiążą namalowaną linią ciągłą lecz niestety przeliczyła się – linia jest przerywana.

Rada pytała w jaki sposób będą działać inkasenci, sołtysi w związku z tym, że wchodzi unijne rozporządzenie o ochronie danych osobowych.

Pan Łukasz Derus – Sekretarz Gminy powiedział, że on nie obawiałby się RODO, gdyż wiele rzeczy już funkcjonuje u nas w oparciu o ochronie danych osobowych, nie jest to nowość.

Radna pytała z jakiego programu finansowano organizację uroczystości na Bendoszcze w Rycerce Górnej.

Pani Bożena Brałkowska wyjaśniła, że był to Projekt tn. Rozdzwoimy pogranicze.

Radna prosiła aby w przyszłości pamiętać o osobach, które finansują wiele rzeczy podczas tej uroczystości jak np. Pan Micorek, który zasponsorował w tę imprezę dosyć poważne środki, a nie był one uwzględnione w finansowaniu z omawianego programu.

Radna wnosila o rozliczenie byłego Dyrektora zespołu Rajcusie z powierzonych strojów i instrumentów. Na zakończenie pytała czy jest dalszy ciąg decyzji związanych z podejmowaną uchwałą dotyczącą finansowania wniosku Związku Międzygminnego ds. Ekologii w Żywcu?

Dyrektor GOKiS powiedziała, że z tego co jest zorientowana to stroje i sprzęt przekazywane były do szkoły, odpowiadał za nie dyrektor tej placówki.

W sprawie uchwały, o którą pytała radna na razie nie ma, żadnych decyzji.

Pan Zbigniew Paciorek przekazał zaniepokojenie naszych firm zajmujących się min. zakładaniem Internetu, tym, że na naszym terenie działa obca firma. Pytał czy możemy zaradzić temu by obce firmy nie zagrażały naszym przedsiębiorcom, którzy boją się wyparcia ich z rynku pracy?

Wójt wyjaśnił, że firma, o której mówi radny wygrała konkurs unijny, z którego ma przede wszystkim podłączać do Internetu obiekty związane z edukacją, mogą również korzystać osoby prywatne.

Pani Sitarska powiedziała, że jest wskazanie przez Ministerstwo Edukacji aby firmy, o których mowa wyżej obsługiwały szkoły.

Pan Dariusz Płoskonka wyczula mieszkańców aby zwrócili uwagę na to jak będzie wyglądało finansowanie po zakończeniu projektu.

Przewodniczący Rady przedstawił pisma jakie wpłynęły do Rady Gminy:

- Dyrektor Wczasów Dziecięcych w Międzyzdrojach – pozytywna ocena młodzieży ze szkoły w Soli, która przybywała w tamtejszym ośrodku w ramach wymiany pomiędzy gminami;

- Pismo z Lambrugo jakie każdy uczestnik delegacji otrzymał od organizatorów;
- Zaproszenie od Sołtysa i Rady Sołeckiej w Rajczy na Międzynarodowy Dzień Rodziny;
- Zaproszenie na Pielgrzymkę Samorządowców do Częstochowy.

Pan Grzegorz Rybarski udzielił informacji na temat uczestnictwa wraz z Sekretarzem Gminy i Panią Dyrektorem GOKiS w uroczystej sesji Rady Gminy w Miasteczku Śląskim. Ich obecność została bardzo doceniona, przyjęto ich serdecznie. Padła propozycja aby zorganizować tam sesję wyjazdową.

Radny udzielił również informacji o pobycie młodzieży ze Szkoły Podstawowej w Soli w Międzyzdrojach. Powiedział, że wyjazd ten był rewizytą naszej młodzieży po wizycie w naszej gminie młodzieży z Gminy Łobez, która gościła w Soli po podpisaniu przez gminy umowy o współpracy. Dodał, że młodzież nasza była bardzo zadowolona z pobytu i ma nadzieję, że w dalszym ciągu będziemy tę współpracę kontynuować.

Przewodniczący Rady postawił wniosek o oznakowanie (ograniczenie tonażu) w przysiółku Myto w Zwardoniu. Droga, o której mowa jest w nieuregulowanym stanie prawnym, w związku z czym jeżdżą tam samochody o dużym tonażu i niszczą tę drogę.

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 4 czerwca 2018 r. o godzinie 14.00 odbędzie się wspólne posiedzenie komisji Rady Gminy.

Ad. 24 Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy dokonał zamknięcia XLI sesji Rady Gminy Rajcza.

Na tym protokół zakończono i podpisano.
Protokół sporządziła Elżbieta Rachtan.


Przewodniczący Rady
Dariusz Płoskonka